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Protokół  
Nr XXII/2016  
XXII  sesji 
Sejmiku Województwa  
Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 29 listopada 2016 r. 
 
Sala Sesyjna Sejmiku 
Początek posiedzenia: 11:10 
Spośród 30 radnych obecnych było: 28 
Zakończenie posiedzenia 29.11.2016 r.,  godz. 12:15 
 

1. Otwarcie obrad. 
 

Przewodniczący Sejmiku, Pan Piotr Żuchowski powitał serdecznie radnych 
województwa, zarząd województwa, zaproszonych gości, przedstawicieli mediów oraz 
pracowników Urzędu Marszałkowskiego. Stwierdził również prawomocność obrad. 

 
Załącznik nr 1, 2  

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Marszałek Województwa, Gustaw Marek 

Brzezin wręczy stypendia naukowe Marszałka Województwa. Nadmienił, że uchwałą 
Sejmiku z dnia 27 czerwca 2006 roku są przyznawane w obszarze Regionalnego Programu 
Wspierania Edukacji Młodzieży Wybitnie Uzdolnionej stypendia Marszałka Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego.  

 
Zastępca Dyrektora Departamentu Kultury i Edukacji, p. Berenika Oklińska, 

poinformowała, że w bieżącym roku, stypendia naukowe zostały przyznane trzem osobom,  
a na sali obecne są dwie osoby. Stypendystką została doktorantka III roku Uniwersytetu 
Warmińsko-Mazurskiego i specjalizuje się w naukach o polityce, p. Diana Mościcka. 
Kolejnym stypendystą był p. Mariusz Bodzioch, doktorant na kierunku informatyka 
Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego.  
 
 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w trybie pilnym umieszczono punkt 15  

i porządek obrad nie wymaga głosowania. 
 
Zapytał, czy są uwagi do zmian w porządku obrad? Nie było żadnych uwag.  

 
Porządek obrad, który otrzymali radni kształtował się następująco: 

 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Informacji o stanie rozwoju 

społeczeństwa informacyjnego w województwie warmińsko-mazurskim" – 
referująca: Członek Zarządu Województwa p. Sylwia Jaskulska.  
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6. Informacja nt. Uwarunkowania zagospodarowania przestrzennego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego – synteza – referujący: Marszałek 
Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia przez Województwo Warmińsko-
Mazurskie w szeregi Związku Miast i Gmin Morskich jako członek wspierający – 
referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Samorządu 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o  działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2017. – referujący: Marszałek Województwa  
p. Gustaw Marek Brzezin. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Lubomino pomocy finansowej - 
referująca: Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska – Zyśk. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych po 
zakończeniu realizacji projektu w ramach budżetu instytucji kultury 
przeznaczonych na sfinansowanie nowych miejsc pracy utworzonych                        
w wyniku realizacji projektu pn. "Rewitalizacja zamku Kapituły Warmińskiej  
w Olsztynie - II etap" prowadzonego przez Muzeum Warmii i Mazur w Olsztynie 
- instytucji kultury, dla której Województwo jest organizatorem - referująca: 
Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska – Zyśk. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych po 
zakończeniu realizacji projektu w ramach budżetu instytucji kultury 
przeznaczonych na sfinansowanie nowych miejsc pracy utworzonych  w wyniku 
realizacji projektu pn. "Rozbudowa, przebudowa i remont Centrum Spotkań 
Europejskich Światowid w Elblągu" prowadzonego p rzez Centrum Spotkań 
Europejskich Światowid w Elblągu - instytucji kultury, dla której Województwo 
jest organizatorem - referująca: Wicemarszałek Województwa  p. Wioletta Śląska – 
Zyśk. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie  uchylenia Uchwały Nr IX/157/11 Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 31 sierpnia 2011 r. w sprawie 
szczegółowych zasad trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów  
i wysokości stypendiów sportowych dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki 
sportowe oraz stypendiów dla trenerów prowadzących szkolenie zawodników 
osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym lub krajowym 
współzawodnictwie sportowym oraz Uchwał ją zmieniających - referująca: 
Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska – Zyśk. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia z Gminą Pasłęk aneksu nr 1 do 
porozumienia z dnia 30.06.2009 r. w sprawie przyjęcia przez Gminę niektórych 
zadań zarządcy dróg wojewódzkich w granicach administracyjnych miasta 
Pasłęk – referujący: Członek Zarządu p. Marcin Kuchciński.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania dodatkowych miast, w których może być 
przeprowadzany egzamin państwowy w zakresie prawa jazdy kategorii AM – 
referujący: Członek Zarządu p. Marcin Kuchciński.  

15.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Województwo 
Warmińsko-Mazurskie darowizny jednej akcji imiennej Spółki Warmińsko-
Mazurska Agencja Rozwoju Regionalnego Spółka Akcyjna z siedzibą w 
Olsztynie, dokonanej przez Warmińsko-Mazurską Izbę Przemysłowo-Handlową 
w Olsztynie z siedzibą w Olsztynie -  referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw 
Marek Brzezin. 

16.  Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego – referujący: Przewodniczący Sejmiku p. Piotr Żuchowski.  
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17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2016-2039 - referujący:                           
Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2016 rok - referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek 
Brzezin. 

19. Sprawy organizacyjne Sejmiku. 
20. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
21. Wnioski i oświadczenia radnych. 
22. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji Sejmiku z dnia 25.10.2016 r. 
23. Sprawy różne. 
24. Zamknięcie Sesji. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w punkcie Sprawy organizacyjne 

planowane jest przyjęcie dwóch uchwał w sprawie zmian w składach komisji.  
 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 
posiedzeniami Sesji. 

 
     Załącznik nr 3 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku, p. Piotr 

Żuchowski zamknął ten punkt. 
 

4. Interpelacje i zapytania. 
 
Radny Paweł Szliwiński 
 
„Zwracam się z prośbą o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania: 

1. Jakie są powody przesunięć i odwołań konkursów w ramach RPO 2014-2020? 
2. Czy Komitet Monitorujący zgłaszał uwagi do realizacji RPO 2014-2020? 
3. Czy pojawiają się sygnały dotyczące zagrożenia tzw. Rezerwy Wykonania, 

szczególnie w świetle możliwości skrócenia perspektywy finansowej UE do lat 
2014-2019?” 
 

Radny Józef Dziki 
 
„Proszę wyjaśnić treść pisma z dnia 21.10.2016 r. w sprawie wykropkowanego  

nazwiska pod nr.1. Zaś w piśmie z dnia 28.10.2016 r. w wykazie nazwisk radnych brak 
mojego nazwiska. Czy pismo w takiej formie (z dnia 21.10.2016r.) przyszło z Urzędu 
Skarbowego w Ostródzie, czy z Kancelarii Sejmiku?” 
 
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Informacji o stanie rozwoju społeczeństwa 

informacyjnego w województwie warmińsko-mazurskim". 
Załącznik nr 4 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 5 
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Radny Patryk Kozłowski powiedział m.in., że zapoznał się z powyższą informacją  
i dodał, że istnieje ogromny problem z siecią szerokopasmową, gdyż część jednostek 
samorządu terytorialnego z terenu województwa warmińsko-mazurskiego nie jest 
zainteresowana tą inwestycją. Dodał, że brakuje tzw. ostatniej mili, czyli przyłączy  
i operatora, który by się tym zajął. Zapytał na jakim etapie jest szukanie operatora i jak 
wygląda obecny stan prac w tym zakresie?  

 
Dyrektor Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego, p. Maciej Bułkowski  

w nawiązaniu do pytania radnego powiedział między innymi, że projekt został odebrany  
w grudniu protokołem odbioru, natomiast we wrześniu zeszłego roku został zgłoszony do 
odbioru. Nadmienił, że uruchomione są usługi dla operatorów telekomunikacyjnych, którzy 
świadczą usługi dla mieszkańców z obszaru gminy Barczewo, Ostróda, Ornety i Pieniężna. 
Podkreślił, że są to usługi działające, gdzie jest wykorzystywana infrastruktura projektu. Jeśli 
chodzi o operatora, to powiedział, że operator został wybrany w formule partnerstwa 
publiczno-prywatnego, ale są zastrzeżenia co do działania operatora, który został wyłoniony 
w postępowaniu przetargowym. Dodał, że obecnie dążą do przywrócenia tych elementów 
których partner prywatny wykonuje nienależycie, bądź nad którymi powinien bardziej się 
skupić w kwestii chociażby większej komercjalizacji sieci i świadczenia usług. Jest to proces 
formalny, który jest realizowany pomiędzy partnerem prywatnym, a partnerem publicznym. 
Nadmienił, że zajęcie pasa drogowego na gruntach publicznych wiąże się  
z pewnymi opłatami. Dodał, że w województwie warmińsko-mazurskim obowiązuje 
najwyższa  opłata za umieszczenie urządzeń w pasie drogowym. Zarząd Województwa 
podejmował wiele kroków, rozmów z samorządami w sprawie obniżenia barier 
inwestycyjnych. Został podpisany  tzw. Plan Cyfrowy dla Warmii i Mazur, który składa się  
z dwóch części. Pierwsza to obniżenie barier inwestycyjnych, czyli stymulacje obszarów, 
gdzie ta sieć została wybudowana poprzez obniżenie opłat za umieszczenie urządzeń w pasie 
drogowym dla nowych inwestycji w zakresie ostatniej mili, czyli przyłącza dla mieszkańców, 
a druga część dotyczyła pomocy wzajemnej pomiędzy samorządami, a województwem w celu 
utrzymania tej infrastruktury. Jest opłata, ale tę opłatę samorządy zwracają. Podkreślił, że 
Województwo oraz Związek Województw wielokrotnie interweniowali w tej sprawie. 
Proszono wielokrotnie m.in. o podjęcie działań systemowych w celu ujednolicenie i obniżenie 
opłat za umieszczenie urządzeń w pasie drogowym. Niestety działania te kończą się 
niepowodzeniem  w związku z brakiem zgód wszystkich korporacji samorządowych, przede 
wszystkim  Związku Powiatów Polskich. Samorząd Województwa uiszcza opłatę za sieć, 
którą wybudował dla mieszkańców regionu, a część jednostek samorządu terytorialnego 
opłatę tę traktuje jako dodatkowy dochód do budżetu na realizację zadań. 

 
Radny Patryk Kozłowski zapytał, czy ta opłata będzie się powtarzała w kolejnych 

latach? 
 
Dyrektor Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego, p. Maciej Bułkowski 

odpowiedział, że jest to coroczna opłata za umieszczenie urządzeń w pasie drogowym.  
 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało - 20 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 8. 
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6. Informacja nt. Uwarunkowania zagospodarowania przestrzennego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego – synteza. 

 
Dyrektor Warmińsko-Mazurskiego Biuro Planowania Przestrzennego, p. Anna 

Łukaszewicz-Paczkowska korzystając z prezentacji multimedialnej przedstawiła informację 
nt. stanu prac dotyczących uwarunkowania zagospodarowania przestrzennego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego.  

Załącznik nr 6 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Załącznik nr 7 

 
Radny Paweł Szliwiński zapytał, czy nie warto byłoby wyodrębnić w planie 

możliwych terenów inwestycyjnych dla inwestorów z branży energetycznej i jednocześnie 
zaspokoić ich potrzeby i potrzeby mieszkańców w świetle funkcjonujących przepisów? 
Zdaniem radnego pozwoliłoby to na wyjście naprzeciw oczekiwaniom inwestorów, 
jednocześnie zaspokajając potrzeby ludności, które często zgłaszały protesty na zbyt bliską 
odległość planowanych inwestycji od ich domów.  

 
Dyrektor Warmińsko-Mazurskiego Biuro Planowania Przestrzennego, p. Anna 

Łukaszewicz-Paczkowska odpowiedziała, że na podstawie obowiązujących przepisów 
wskazują tereny, gdzie inwestorzy nie mogą budować. W związku z tym tam, gdzie nie ma 
zakazu można budować.  

 
Przewodniczący Sejmiku w nawiązaniu do wypowiedzi Pani Dyrektor powiedział, że 

zakres podejmowanych uchwał przez Sejmik musi być zgodny z obowiązującymi przepisami.  
 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał informację pod głosowanie. 
Za przyjęciem informacji głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia przez Województwo Warmińsko-

Mazurskie w szeregi Związku Miast i Gmin Morskich jako członek wspierający. 
 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że uchwała zawiera oczywiste błędy 
pisarskie w §5, które nie decydują co do wykładni merytorycznej. Dodał, że Marszałek 
Województwa, p. Gustaw Marek Brzezin wskazał jako delegata województwa warmińsko-
mazurskiego do Związku Miast i Gmin Morskich Pana Zygmunta Kiersza, który wyraził 
zgodę na piśmie. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Załącznik nr 8 
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał §5 uchwały: Samorząd Województwa Warmińsko-
Mazurskiego upoważnia pana Zygmunta Kiersza do reprezentowania Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na Walnych Zebraniach Miast i Gmin Morskich.  
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Samorządu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o  działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2017.  
 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Załącznik nr 9 
 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Lubomino pomocy finansowej. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

 
Załącznik nr 10 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych  po zakończeniu 

realizacji projektu w ramach budżetu instytucji kultury przeznaczonych na 
sfinansowanie nowych miejsc pracy utworzonych w wyniku realizacji projektu pn. 
"Rewitalizacja zamku Kapituły Warmińskiej  w Olsztynie - II etap" prowadzonego 
przez Muzeum Warmii i Mazur w Olsztynie - instytucji kultury, dla której 
Województwo jest organizatorem. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów oraz 

Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Załącznik nr 11 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych  po zakończeniu 
realizacji projektu w ramach budżetu instytucji kultury przeznaczonych na 
sfinansowanie nowych miejsc pracy utworzonych w wyniku realizacji projektu pn. 
"Rozbudowa, przebudowa i remont Centrum Spotkań Europejskich Światowid  
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w Elblągu" prowadzonego przez Centrum Spotkań Europejskich Światowid  
w Elblągu - instytucji kultury, dla której Województwo jest organizatorem. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów oraz 

Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Załącznik nr 12 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie  uchylenia Uchwały Nr IX/157/11 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 31 sierpnia 2011 r. w sprawie 
szczegółowych zasad trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów                            
i wysokości stypendiów sportowych dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki 
sportowe oraz stypendiów dla trenerów prowadzących szkolenie zawodników 
osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym lub krajowym 
współzawodnictwie sportowym oraz uchwał ją zmieniających. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 
Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Załącznik nr 13 
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 
poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia z Gminą Pasłęk aneksu nr 1 do porozumienia 
z dnia 30.06.2009 r. w sprawie przyjęcia przez Gminę niektórych zadań zarządcy 
dróg wojewódzkich w granicach administracyjnych miasta Pasłęk. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
  

Załącznik nr 14 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania dodatkowych miast, w których może być 

przeprowadzany egzamin państwowy w zakresie prawa jazdy kategorii AM. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  
i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 15 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Województwo 
Warmińsko-Mazurskie darowizny jednej akcji imiennej Spółki Warmińsko-
Mazurska Agencja Rozwoju Regionalnego Spółka Akcyjna z siedzibą w Olsztynie, 
dokonanej przez Warmińsko-Mazurską Izbę Przemysłowo-Handlową w Olsztynie  
z siedzibą w Olsztynie. 

 
 Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 16 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego. 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego  

i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 17 

 
W związku z awarią systemu liczącego głosy Przewodniczący Sejmiku na sekretarzy 

sesji wyznaczył radnego Jana Bobka i radnego Pawła Szliwińskiego. 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2016-2039. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 18 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2016 rok. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 19 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. Ponownie uruchomiono system liczący głosy. 
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Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
19. Sprawy organizacyjne 

 
Przewodniczący Sejmiku przypomniał, że kolejna sesja Sejmiku odbędzie się 28 

grudnia 2016 r. 
 
20. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że odpowiedzi na zgłoszone interpelacje 
zostaną udzieloną na piśmie. Nadmienił, że na interpelację, p. Józefa Dzikiego odpowiedź 
również zostanie przekazana na piśmie. 
 
21. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Nie wniesiono. 

 
22. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji Sejmiku z dnia 25.10.2016 r. 

        
Wobec braku uwag Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 

protokołu.  
 
Za przyjęciem protokołu głosowało 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 
23. Sprawy różne. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że planowane jest przyjęcie Stanowiska 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie uchwalenia roku 2017 rokiem 
Reformacji, którego treść odczytał: 

31 października 1517 roku katolicki zakonnik augustiański Marcin Luter, ogłosił                   
w Wittenberdze 95 tez, mających na celu reformę ówczesnego Kościoła. W przyszłym roku 
będziemy obchodzić 500-lecie tego historycznego wydarzenia, które zapoczątkowało 
Reformację w Europie. Za sprawą ruchu reformacyjnego w Rzeczypospolitej 
rozpowszechniane były pisma religijne i literatura w języku polskim.  Pierwszy całkowity 
przekład Biblii na język polski, zwany Biblią Brzeską, wydano już w 1563 roku, a Mikołaj Rej 
jako zwolennik reformacji uznany jest za ojca polskiej literatury. 

W czasach współczesnych wybitnymi zasługami dla Polski zapisali się tacy ewangelicy 
jak gen. Władysław Anders, admirał Józef Unrug, prezydent Warszawy Stefan Starzyński  
i pisarz Stefan Żeromski. 

Szczególne znaczenie miała Reformacja dla naszego regionu. Wielu wybitnych 
ewangelików- Mazurów, jak ks. Gustaw Gizewiusz, ks. Krzysztof Mrongowiusz czy poeta 
Michał Kajka, wnieśli wielki wkład w rozwój kultury i tradycji naszych ziem. Często też 
stawali w obronie polskiej mowy i sprzeciwiali się germanizacji Mazurów. To ewangeliccy 
Mazurzy założyli w 1896 roku Mazurską Partię Ludową, a po I Wojnie Światowej agitowali w 
plebiscycie za przyłączeniem Mazur do Polski. Współcześnie dla rozwoju regionu i jego 
kultury, duże zasługi mają Emilia Sukertowa-Biedrawina, malarz Hieronim Skurpski i pisarz 
Erwin Kruk. 

Doceniając rolę i wkład Ewangelików w kulturę i rozwój naszego regionu, ustanawiamy 
rok 2017 rokiem Reformacji w województwie warmińsko-mazurskim. 
 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do treści 
przedstawionego stanowiska? 
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Radna Bożenna Ulewicz w związku z ogłoszeniem roku 2017 rokiem Reformacji  

w województwie warmińsko-mazurskim zapytała, czy planowany jest jakiś plan obchodów, 
oraz czy są zabezpieczone jakieś środki na ten cel w budżecie województwa? 

 
Przewodniczący Sejmiku powiedział m.in., że przyjęcie stanowiska ma charakter 

deklaratywny. Dodał, że stanowisko różni się od uchwały, która podejmowana była  
w sierpniu w 2015 roku w Elblągu w sprawie obchodów 550 lecia II pokoju toruńskiego, 
gdzie wówczas planowane były obchody. Dodał również, że Kościół Ewangelicki 
funkcjonujący na terenie województwa warmińsko-mazurskie będzie podejmował działania. 
 

Marszałek Województwa powiedział między innymi, że nie ma zaplanowanych 
środków, ponieważ stanowisko nie zostało jeszcze przyjęte natomiast w budżecie środki na 
rożnego rodzaju obchody, rocznice itp. są zabezpieczone. Dodał, że będą w stanie środkami 
bieżącymi takie działania podejmować.   

 
Radny Paweł Szliwiński powiedział m.in., że obecnie trwa rok 1050-lecia Chrztu 

Polski i nie chce polemizować, co jest ważne, a co mniej ważne. Zdaniem radnego są 
ważniejsze rocznice. 

 
Przewodniczący Sejmiku zwrócił uwagę, że obchody dotyczą roku przyszłego.  
 
Radny Ryszard Kawczyński powiedział, że należy uznawać rację wszystkich 

obywateli i uszanować święto Protestantów. 
 
Radny Paweł Szliwiński zapytał, czy rok 2016 był rokiem 1050 Chrztu Polski? 
 
Przewodniczący Sejmiku odpowiedział, że był rokiem 1050-lecia Chrztu Polski, 

uchwalonym przez Sejm i obchodzony był w województwie.  
 

Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad 
przyjęciem stanowiska. 

 
Za przyjęciem stanowiska głosowało  25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że są radni zobligowani są do rozpatrzenia 

informacji w sprawie oświadczeń majątkowych. 
 

- podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia Informacji z analizy oświadczeń 
majątkowych radnych Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2015 r. dokonanej 
przez Przewodniczącego Sejmiku. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że taka informacja została przekazana 

wszystkim radnym i zapytał, czy są uwagi? 
 
Radny Sławomir Jezierski powiedział m. in., że otrzymał informację, że  

w oświadczeniu majątkowym nie wykazał dochodu uzyskanego z tytułu pełnienia funkcji 
radnego, zapytał z czego to wynika?  
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że takie było stanowisko organów 
kontrolujących, żeby wykazywać dochód uzyskany z tytułu pełnienia funkcji radnego. 
Nadmienił, że jest to tylko kwestia korekty. 
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Radny Paweł Szliwiński zapytał, czy obliguje jakiś termin na  złożenie korekty 

oświadczenia majątkowego?  
 
Radca prawny Mirosław Antoszewski  w nawiązaniu do pytania zgłoszonego przez 

radnego Sławomira Jezierskiego powiedział, że dieta powyżej pewnej kwoty jest 
opodatkowana i traktowana jako dochód. Dodał, że to nie jest tylko i wyłącznie stanowisko 
pana Przewodniczącego, ale również urzędów skarbowych. Zacytował również fragment 
„Wspólnoty”, gdzie autorzy przy punkcie 8 oświadczenia majątkowego, czyli przy dochodach 
wskazują, iż ich zdaniem zobowiązani do składania oświadczeń majątkowych powinni podać 
każdy rodzaj ich własnego dochodu zarówno podlegającego opodatkowaniu i składkom np. 
ZUS, PFRON itp., jak i zwolnionego z nich jak m.in. renty, emerytury, zasiłki dla 
bezrobotnych, wynagrodzenie, dochody z działalności gospodarczej, najmu, dzierżawy, diety, 
itp. Jeśli chodzi o pytanie pana radnego Pawła Szliwińskiego odpowiedział, że ewentualne 
korekty, to tylko i wyłączenie zwyczaj od wielu lat honorowany zarówno przez Pana 
Przewodniczącego jak i inne podmioty, które dokonują analizy oświadczeń majątkowych i w 
związku z tym nie ma żadnego terminu i żadnej sankcji za niezłożenie takiej korekty. 

 
Radny Ryszard Kawczyński powiedział, że wymogi powinny być bardziej 

doprecyzowane w samym oświadczeniu i nikt nie miałby żadnych wątpliwości.  
 
Przewodniczący Sejmiku powiedział, że jeśli organ kontrolujący zwraca się z prośbą o 

ujawnienie, to należy to uczynić ponieważ radni nie mają niczego do ukrycia.  
 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

- podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia Informacji z analizy oświadczeń 
majątkowych radnych Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2015 r. dokonanej 
przez Urzędy Skarbowe. 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
- podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia Informacji z analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych w 2015 r. przez Członków Zarządu Województwa, 
Skarbnika Województwa, Sekretarza Województwa, kierowników wojewódzkich 
samorządowych jednostek organizacyjnych, osób wydających decyzje 
administracyjne w imieniu Marszałka Województwa, dokonanej przez Marszałka 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 
W związku z awarią systemu liczącego głosy Przewodniczący Sejmiku na sekretarzy 

sesji wyznaczył radnego Jana Bobka i radnego Pawła Szliwińskiego. 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.    
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24. Zamknięcie Sesji. 
 
Zamykając obrady XXII sesji Sejmiku Przewodniczący Sejmiku podziękował 

wszystkim za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 
 
 
 
        Przewodniczący Sejmiku 
 
 
              Piotr Żuchowski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 


